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      Аннотация

    
        
          В данной выпускной работе произведена реконструкция котлоагрегата ГМ-50 с заменой хвостовых поверхностей нагрева с целью понижения температуры уходящих газов и повышения энергоэффективности сжигания природного газа. Задачи, которые решались в ходе работы: 1. Выполнен литературный обзор современного газоиспользующего оборудования. 2. Описание и тепловой расчет котлоагрегата ГМ-50 до реконструкции. 3. Выбор модернизации для повышения надежности и уровня энергоэффективности котлоагрегата ГМ-50. 4. Выполнен экономический расчет срока окупаемости проекта реконструкции. Работа проведена на Центральной ТЭЦ «ТГК-1», где собиралась значительная часть материала: инструкция к котельному агрегату ГМ-50-14-250, фактические данные в щитовой КТЦ. Сделаны тепловые и экономические расчеты, показывающие наглядно целесообразность проекта реконструкции хвостовых поверхностей нагрева. Результаты работы изложены с помощью пояснительного текста, рисунков и таблиц.
        

        
          This graduation thesis deals with the reconstruction of the GM-50 boiler with replacement of heat recovery surfaces to reduce the temperature of exhaust gases and increase the energy efficiency of natural gas combustion. The objectives of the project were as follows: 1. Literature review of modern gas-using equipment was carried out. 2. Description and heat calculation of the GM-50 boiler unit was done before the reconstruction. 3. Choice of modernization for improving the reliability and level of energy efficiency of the GM-50 boiler unit was made. 4. The economic calculation of the payback period of the reconstruction project was done. The work was carried out at the Central Power Plant "TGС-1," where a significant amount of material was collected such as the instruction for the GM-50-14-250 boiler, actual data in the KTS control room. Thermal and economic calculations were made to show the practicality of the project to reconstruct the heat recovery surfaces. The results of the work are presented by explanatory text, figures and tables.
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